
Anmodning om foretræde for Folketingets Sundhedsudvalg 

Hvem er vi? 

Torben Frank Andersen PhD i Biologi, ALFA-Kinesiolog (RAB-godkendt uddannelse), direktør og ejer af 

AllergiKompagniet.  

 

Hvad ønsker vi? 

Anmode om foretræde for Sundhedsudvalget for at fortælle om en ny, effektiv metode at behandle allergi 

på, som er hurtigere og meget billigere end eksisterende behandlingsmetoder. I forlængelse heraf vil vi 

foreslå en forsøgsordning med henvisningsmulighed fra praktiserende læger og tilskud til komplementær 

behandling af allergier, subsidiært finansiering af et videnskabeligt forskningsprojekt af metoden. 

 

Hvad kan vi tilbyde? 

Antallet af allergikere er 3-doblet i Danmark i de seneste 50 år, og stigningen ser ud til at fortsætte, og i dag 

er hver fjerde dansker ramt af en eller anden form for allergi. Indsatsen fra det etablerede sundhedssystem 

er utilstrækkeligt til at dæmme op for dette kæmpestore samfundsmæssige helbredsproblem.  

Den almindelige symptomdæmpning med medicin fjerner ikke allergien. Der findes vaccination af de mest 

almindelige allergier, men de er meget dyre, både for patienten og samfundet, da prisen for behandling af 

én allergi løber op i 10-35.000 kr. og tager 3-5 år, og det er kun en del af patienterne som får en god effekt. 

Desuden så er der mange som enten ikke tåler medicinen/vaccinationen, eller hvor vaccination ikke kan 

anvendes til deres allergier.  

Metoden vi benytter er beskrevet grundigt i bogen: Allergiens gåde er løst! på 320 sider, som Torben har 

skrevet sammen med sin kollega Ole Larsen, og læge Jan Utzon har skrevet forord. AllergiKompagniet har 

behandlet over 18.000 klienter gennem de seneste 15 år. 80% af klienterne kommer på personlig 

anbefaling. 

Metoden har følgende fordele: 

1) Den er harmløs. 

2) Den kan behandle alle former for allergi, overfølsomhed og intolerance. 

3) Den kan bruges på alle patienter fra spæd til olding, og uanset fysiske/mentale handicap. 

4) Den er hurtigtvirkende. Ofte forsvinder symptomerne mens vi behandler.  

5) Metoden har erfaringsmæssigt en meget høj effekt. I en spørgeskemaundersøgelse med ca. 600 

klienter med over 1100 allergier fik de i gennemsnit 79% symptomreduktion, og 77% reduktion i 

medicinbehov. Kun 1,5% af allergierne havde metoden ikke haft en effekt på. 

6) Effekten af behandling holder ofte. Vi har mange klienter som har været symptomfri i over 10 år.  

7) Metoden er langt billigere end vaccinationer. De fleste er færdigbehandlet for alle deres allergier 

inden for en beløbsramme på 5-7.000 kr. 

8) Mange patienter får andre, positive helbredsmæssige gevinster, da vi behandler årsagen til 

inflammation generelt ifm. allergibehandling.  
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9) Metoden er hurtigt skalerbar, så vi i løbet af få år kan være landsdækkende. Vi har i dag 6 

behandlere som har over 10 års erfaring, og omkring 30 som med få efteruddannelseskurser og 

træning kan blive klar på ½ år. 

10) Da metoden er baseret på behandling af den psykiske årsag, virker metoden også meget effektivt 

og hurtigt over for angst, fobier, depression og traumer. 

 

Hvilke patientgrupper vil vi kunne tilbyde behandling af? 

Vi kan behandle alle allergier generelt, men disse grupper er alle patienter hvor de praktiserende læger vil 

have udfordringer, da de ikke let hjælpes med de medicinske løsninger som er til rådighed. 

1) De allergikere som ikke tåler medicin/vaccine. 

2) De allergikere som har prøvet vaccinen uden effekt eller med meget begrænset effekt. 

3) De allergikere som har allergier som ikke fanges af priktest/blodprøver. Vi tester meget bredere 

med vores testsæt med naturlige prøver.  

4) MCS (Multiple Chemical Sensitivity/Duft- og Kemikalie Overfølsomhed). Der findes ingen gode 

metoder hos lægerne til at behandle/lindre dette. 

5) EHS (Elektro Hyper Sensitivity/ el-overfølsomhed). Der findes ingen gode metoder hos lægerne til 

at behandle/lindre dette. 

6) De allergikere som ingen væsentlig lindring får med symptomdæmpende medicin. 

7) Pollenallergikere i sæsonen, hvor man ikke kan påbegynde vaccination.  

8) Personer med ”uforklarlige” inflammatoriske lidelser. F.eks. Kronisk træthedssyndrom og 

Fibromyalgi. 

9) Personer med nældefeber og psoriasis.  

10) Patienter som meget gerne vil undgå medicin. Denne gruppe bliver i dag større og større, og 

lægerne har ikke nogen naturlig metode at tilbyde i dag.  

 

Vores metode giver disse mennesker en mulighed for behandling som de ikke i tilstrækkelig grad får i dag.  

 

Hvad vil vi gerne anmode om? 

1) Give lægerne mulighed for at henvise patienter inden for en afgrænset periode til behandling med 

vores metode. Vi vil foreslå en forsøgsperiode på 5 år.  

2) Give et væsentligt tilskud til behandlingen, så også de økonomisk svage patienter får mulighed for 

at benytte tilbuddet. Det er dem som oftest har allermest brug for hjælp og samfundsmæssigt 

koster mest, da de ikke kan fungere tilstrækkelig godt i hverdagen til at passe et arbejde.  

3) Bevillige et start-up beløb til at etablere et administrativt fundament, så vi kan blive rustet til at 

give en relevant og nuanceret feed-back på effekten.  

4) Evt. at bevillige et beløb til udarbejdelse af et videnskabeligt forskningsprojekt sideløbende med 

forsøgsperioden. Derved vil vi kunne skabe de forskningsresultater som kan retfærdiggøre en 

overgang til en mere permanent ordning. Subsidiært kan forskningsprojektet etableres forud for en 

forsøgsperiode, der så vil blive udskudt med 3-4 år til efter færdiggørelse af forskningen. 

 



Vi kan både hjælpe en stor del patienter, som i dag ikke får tilstrækkeligt med hjælp, aflaste de 

praktiserende læger med nogle af de patienter som de bruger meget tid og ressourcer på uden væsentlig 

effekt, og spare samfundet for betydelige midler, da metoden er væsentligt billigere end mange af de 

lægelige løsninger. Endelig kan vi få mange tilbage på arbejde hurtigere, så de kan bidrage til 

samfundsøkonomien i stedet for at udgøre en udgift.   

 

Vi ser frem til et snarligt svar om foretræde for sundhedsudvalget. 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Torben Frank Andersen 

Direktør, AllergiKompagniet 


